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Protokół Nr LXVII/2023 

z LXVII sesji Rady Miejskiej w Gołdapi odbytej 

w dniu 28 lutego 2023 r. 

 

Obradom przewodniczył Pan Wojciech Hołdyński Przewodniczący Rady Miejskiej w Gołdapi 

Protokołowała: Katarzyna Krusznis 

Godzina rozpoczęcia – 13:00, zakończenia – 15:36 

 

W posiedzeniu wzięło udział 14 radnych. 

 

Obecni: 

 1. Wioletta Anuszkiewicz  

  2. Marian Chmielewski  

       3. Teresa Dzienis  

  4. Wojciech Hołdyński 

       5. Zdzisław Janczuk  

       6. Zbigniew Makarewicz  

       7. Zbigniew Mieruński  

       8. Marian Mioduszewski  

       9. Janina Pietrewicz 

       10. Zofia Syperek 

       11. Monika Wałejko  

       12. Józef Wawrzyn  

  13. Andrzej Tobolski  

   14. Marek Zajączkowski 

   15. Anna Staroszczuk - Luto 

 

 

Porządek posiedzenia 

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie prawomocności obrad (kworum) 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia 

3. Przyjęcie protokołu sesji z dnia 28.02.2023 r.    

4. Sprawozdanie Burmistrza o pracach w okresie międzysesyjnym 

5. Informacje przewodniczącego obrad o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym 

6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

1)  zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2023– 2040 

2)  wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2023 roku 

3)  zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Gołdap 

  7. Informacja Burmistrza Gołdapi o podmiotach, na rzecz których wykonywane są przez nieletnich prace 

społeczne 

8. Interpelacje radnych 

9. Zapytania radnych 

10. Zapytania przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych 

11. Wolne wnioski 

12. Zamknięcie sesji                                                                 

 

Do pkt 1 

LXVIII posiedzenie sesji Rady Miejskiej VIII kadencji 2018-2023 otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej  

Pan Wojciech Hołdyński. Stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 radnych, zatem podejmowane decyzje będą 

prawomocne. 

Zgodnie z art. 6 ust. 1 lit. c Ogólnego Rozporządzenia o Ochronie Danych Osobowych (RODO) mówiącym, 

iż przetwarzanie danych jest dopuszczalne, gdy jest niezbędne do wypełnienia obowiązku prawnego ciążącego 

na administratorze (wynikającym z art. 20 ust. 1b ustawy o samorządzie gminnym nakładającym obowiązek 

rejestrowania i udostępniania nagrań audiowizualnych z przebiegu obrad rady gminy), Przewodniczący Rady 
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poinformował zgromadzonych, iż przebieg tego posiedzenia będzie w takiej właśnie postaci rejestrowany (wraz 

z wizerunkiem osób uczestniczących w sesji), dopełniając tym samym obowiązku informacyjnego wynikającego 

z art. 13 ust. 1 RODO. 

 

Do pkt 2  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński powiedział, że w dniu wczorajszym wpłynął wniosek radnego 

Andrzeja Tobolskiego w sprawie członkostwa w Komisji Rewizyjnej, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz 

Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego.  

 Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie wniosek w sprawie wyrażenia poparcia 

członkostwa radnego Andrzeja Tobolskiego w Komisji Rewizyjnej; Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz 

Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego. 

W głosowaniu jawnym głosami 6 za, 6 przeciw, 2 wstrzymujące się wniosek nie został przyjęty.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wyrażenia poparcia członkostwa radnego Andrzeja Tobolskiego w Komisji Rewizyjnej; Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji oraz Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego  

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA(6) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Zbigniew Makarewicz, Zbigniew Mieruński,  

Marian Mioduszewski, Andrzej Tobolski 

PRZECIW(6) 

Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek,  

Marek Zajączkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Monika Wałejko, Józef Wawrzyn 

NIEOBECNI (1) 

Teresa Dzienis 

 

 Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński powiedział, że grupa 5 radnych, tj. Wioletta Anuszkiewicz, 

Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Zbigniew Makarewicz oraz Marian Mioduszewski złożyła wniosek 

w sprawie zmiany porządku posiedzenia poprzez dodanie punktu o treści  "Informacja Burmistrza o aktualnej 

sytuacji związanej z budową Zakładu Przyrodoleczniczego wraz z podaniem planów inwestora inwestycji 

dotyczących ww. inwestycji" i przesunięcie kolejnych punktów wg numeracji. 

/wniosek w załączeniu/ 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie wniosek w sprawie zmiany porządku 

posiedzenia poprzez zmianę punktu 11 na "Informacja Burmistrza o aktualnej sytuacji związanej z budową 

Zakładu Przyrodoleczniczego wraz z podaniem planów inwestora inwestycji dotyczących ww. inwestycji" i 

przesunięcie kolejnych punktów wg numeracji. 

W głosowaniu jawnym głosami 13 za, 1 wstrzymujący się wniosek został przyjęty.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

zmiany porządku posiedzenia poprzez zmianę punktu 11 na "Informacja Burmistrza o aktualnej sytuacji 

związanej z budową Zakładu Przyrodoleczniczego wraz z podaniem planów inwestora inwestycji dotyczących 

ww. inwestycji" i przesunięcie kolejnych punktów wg numeracji  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk, Zbigniew Makarewicz, 

Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek,  

Andrzej Tobolski, Monika Wałejko, Józef Wawrzyn 

WSTRZYMUJĘSIĘ(1) 

Marek Zajączkowski 

NIEOBECNI (1) 

Teresa Dzienis 
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 Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński powiedział, że w dniu dzisiejszym Komisja Skarg, Wniosków  

i Petycji rozpatrzyła skargę oraz wypracowała projekt uchwały. Złożył wniosek o zmianę porządku posiedzenia 

poprzez dodanie w pkt 6 podpunktu 4) o treści: "rozpatrzenia skargi z dnia 6 marca 2023 r.". 

   

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie wniosek w sprawie zmiany porządku 

posiedzenia poprzez dodanie w pkt 6 podpunktu 4) o treści: "rozpatrzenia skargi z dnia 6 marca 2023 r.". 

W głosowaniu jawnym głosami 14 za wniosek został przyjęty. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

zmiany porządku posiedzenia poprzez dodanie w pkt 6 podpunktu 4) o treści: "rozpatrzenia skargi z dnia 6 marca 

2023 r." 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk, Zbigniew Makarewicz, 

Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek,  

Andrzej Tobolski, Monika Wałejko, Józef Wawrzyn, Marek Zajączkowski 

NIEOBECNI (1) 

Teresa Dzienis 

 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie przyjęcia porządku posiedzenia  

po wprowadzonych zmianach. 

W głosowaniu jawnym głosami 14 za porządek po zmianach został przyjęty.  

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia porządku posiedzenia po wprowadzonych zmianach.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk, Zbigniew Makarewicz, 

Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek,  

Andrzej Tobolski, Monika Wałejko, Józef Wawrzyn, Marek Zajączkowski 

NIEOBECNI (1) 

Teresa Dzienis 
 

Do pkt 3 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński zapytał, czy radni mają uwagi do przesłanego protokołu sesji  

z dnia 28.02.2023 r.   

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu sesji z dnia  

28.02.2023 r.  

W głosowaniu jawnym głosami 14 za protokół został przyjęty.  

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu sesji z dnia 28.02.2023 r. ze zgłoszoną uwagą radnego Zbigniewa Mieruńskiego  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk, Zbigniew Makarewicz, 

Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek,  

Andrzej Tobolski, Monika Wałejko, Józef Wawrzyn, Marek Zajączkowski 

NIEOBECNI (1) 

Teresa Dzienis 



 

4 
 

 Do pkt 4 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto przedstawił sprawozdanie o pracach w okresie międzysesyjnym. 

Obchody Narodowego Dnia Pamięci Żołnierzy Wyklętych, pokaz filmu ŁAGIER 0331 (udział Zastępcy 

Burmistrza), Zimowe Mistrzostwa Gołdapi w Pływaniu (udział Zastępcy Burmistrza), bieg pamięci Żołnierzy 

Wyklętych TROPEMWILCZYM; spotkanie z Radnymi Rady Miejskiej w Gołdapi w sprawie Miejscowego 

Planu Zagospodarowania Przestrzennego UZDROWISKO, spotkanie z dowódcą 41 batalionu lekkiej piechoty  

z Giżycka ppłk Markiewicz, spotkanie z wójtami i burmistrzami przygranicznych gmin. Celem spotkania było 

podjęcie wspólnego stanowiska burmistrzów i wójtów gmin graniczących z Federacją Rosyjską w zakresie 

współdziałania w zabezpieczaniu zwierzyny ujawnionej na pasie drogi granicznej, spotkanie z młodzieżą  

i rodzicami w sprawie Trójstronnej Wymiany Młodzieży z Gołdapi, Stade i Givat Shmuel (udział Zastępcy 

Burmistrza), spotkanie z projektantami w sprawie Miejscowego Planu Zagospodarowania SSSE, złożenie życzeń 

oraz listu gratulacyjnego z Kancelarii Premiera Mateusza Morawieckiego z okazji setnych urodzin mieszkanki 

Gminy Gołdap, podpisanie umów z reprezentantami gołdapskich organizacji pozarządowych. Wznowiono 

realizację zadania pn. „Rozbudowa sieci wodociągowej i kanalizacyjnej wraz  z przebudową przepompowni 

ścieków i kolektora kanalizacji dla potrzeb strefy uzdrowiskowej w Gołdapi” dofinansowanego ze środków 

Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych. Planowany termin realizacji do końca 

maja 2023 r. Zaawansowanie robót wynosi ponad 60%. Wykonawcą robót jest firma PBO Kazimierz Karwowski 

z Gołdapi. Wartość robót 2 991 360 zł. Dofinansowanie 95 % (2 841 792 zł), Realizowane są prace 

termomodernizacyjne w Szkole Podstawowej nr 3 w ramach projektu „Kompleksowa modernizacja energetyczna 

trzech budynków oświatowych w Gminie Gołdap” dofinansowanego z Regionalnego Programu Operacyjnego 

Warmia i Mazury na lata 2014-2020, Rozpoczęto prace termomodernizacyjne w Szkole Podstawowej  

w Pogorzeli w ramach projektu „Kompleksowa modernizacja energetyczna trzech budynków oświatowych  

w Gminie Gołdap” dofinansowanego z Regionalnego Programu Operacyjnego Warmia  i Mazury na lata  

2014-2020, Wznowiono prace związane z modernizacją drogi dojazdowej do budynków nr 34 i 36 przy  

ul. A. Krajowej. Wykonano nawierzchnię bitumiczną. Trwają prace wykończeniowe. Wznowiono prace przy 

modernizacji drogi wewnętrznej w Kośmidrach. W marcu zostały podpisane tegoroczne umowy na wsparcie 

realizacji zadań publicznych przez organizacje pozarządowe. Na zadania skierowane do naszych mieszkańców,  

w tym szczególnie młodzieży i seniorów czy działania wolontariuszy, trafiło łącznie ponad 90 000,00 zł. Na 

wsparcie klubów sportowych przeznaczono 170 000,00 zł. Na prowadzenie Centrum Informacji Turystycznej w 

Gołdapi przeznaczono 185 000,00 zł. Łącznie prawie 450 000,00 zł trafiło z gminnego budżetu do lokalnych 

stowarzyszeń i fundacji.  Realizowany jest projekt ,,Rozwój potencjału gołdapskich instytucji kultury”. 

Przygotowywane są materiały do przeprowadzenia zamówienia publicznego. Gmina na zakup wyposażenia  

i sprzętu do gołdapskiej biblioteki i domu kultury pozyskała dofinansowanie w wysokości 799 944,00 zł  z RPO 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego. W dniach 25 marca – 4 kwietnia grupa gołdapskiej młodzieży 

przebywa na trójstronnej wymianie w partnerskim mieście Givat Shmuel. W wakacje tego roku młodzież  

ze Stade i Givat Shmuel będzie gościła w Gołdapi. 2 kwietnia Dom Kultury w Gołdapi zaprasza mieszkańców  

i gości na Kiermasz Wielkanocy ,,Jajeczko z rzeżuszką”. W kwietniu zapraszamy na: uroczyste obchody 

Rocznicy Katastrofy Smoleńskiej, które odbędą się wyjątkowo 11 kwietnia o godzinie 8.41  a 13 kwietnia Dzień 

Pamięci Ofiar Zbrodni Katyńskiej – początek uroczystości z tej okazji o godzinie 11.45. Tradycyjnie obchody 

organizuje Dom Kultury w Gołdapi we współpracy z 15. Gołdapskim Pułkiem Przeciwlotniczym. W dniu  

21 marca 2023 r. Urząd Miejski w Gołdapi złożył wniosek na dofinansowanie systemu monitoringu miejskiego 

w ramach „Rządowego programu ograniczania przestępczości i aspołecznych zachowań Razem bezpieczniej im. 

Władysława Stasiaka na lata 2022 - 2024”. Projekt zakłada modernizację oraz rozbudowę monitoringu 

miejskiego w Gołdapi o nowy serwer oraz 5 nowych kamer w centrum miasta. Zakładany całkowity koszt 

inwestycji wynosi 113 000,00 zł z czego kwota dofinansowania to 100 000,00 zł a środki własne gminy to 13 

000 zł. 21 marca został ogłoszony konkurs na stanowisko dyrektora Szkoły Podstawowej w Pogorzeli oraz 

konkurs na dyrektora Szkoły Podstawowej im. Michała Kajki w Grabowie, w związku z tym, że w tym roku 

kończą się kadencje dyrektorów, które trwają 5 lat. Dodał, że radny Andrzej Tobolski zarzucał pracownikom 

Urzędu Miejskiego bezprawne korzystanie ze środków na podnoszenie kwalifikacji i wnosił o zwrot tych 

środków. Regionalna Izba Obrachunkową sprawdzała ten zakres i w rezultacie kontrolujący nie stwierdzili 

nieprawidłowości. Radny nieraz zarzucał, że samochód służbowy jest wykorzystywany niezgodnie z prawem. 

Dyrektor Krajowej Informacji Skarbowej odniósł się do nich i wydał indywidualną podtrzymującą stanowisko 

Urzędu Miejskiego stwierdzającą, że korzystanie przez Burmistrza Gołdapi samochodu służbowego do przyjazdu 

z miejsca zamieszkania, Burmistrza do miejsca wykonywania pracy i odwrotnie wraz z parkowaniem  

po zakończeniu wykonywanych obowiązków służbowych w miejscu zamieszkania nie stanowi nieodpłatnego 

świadczenia w sensie rozumienia o podatku dochodowym od osób fizycznych. Nazwane przez radnego Andrzeja 

Tobolskiego „wycieczki” zagraniczne jako niewłaściwe wydatkowanie środków publicznych zostały 
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skontrolowane na przykład przez Najwyższą Izbę Kontroli, która podczas kontroli nie stwierdziła żadnych 

nieprawidłowości w tym zakresie.  

 

Do pkt 5 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński przedstawił informację o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 1 marca uczestniczył wraz z radnymi: Janiną Pietrewicz, Teresą Dzienis, Józefem Wawrzynem 

w Narodowym Dniu Pamięci Żołnierzy Wyklętych. 4 marca odbyły się 16 Zimowe Mistrzostwa Gołdapi  

w pływaniu. 

Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich - 3 marca 2023 r.  

1. Zespół Przyrodniczo – Krajobrazowy "Gołdapska Struga" – dyskusja 

2. Zapoznanie się informacją dotyczącą działalności sołectw za 2022 r. 

Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego - 14 marca 2023 r. 

1. Informacja nt. funkcjonowania Środowiskowego Domu Samopomocy „Słoneczny Dom” 

w Gołdapi 

Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego - 16 marca 2023 r.  

1. Zapoznanie się z bieżąca działalnością PWiK Sp. z o.o. w Gołdapi 

2. Dyskusja na temat nowych inwestycji realizowanych na terenie Gminy w 2023 r. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji - 17 marca 2023 r.  

Rozpatrzenie skargi z dnia 6 marca 2023 r. na Dyrektora OPS 

Wspólne posiedzenie Komisji - 20 marca 2023 r.  

Omówienie i zaopiniowanie projektów uchwał na sesję w dniu 28.02.2023 r.  

Komisja Rewizyjna -  22 marca 2023 r. 

Analiza podjętych w 2022 r. uchwał Rady Miejskiej oraz interpelacji i zapytań radnych 

oraz wniosków Komisji Rady Miejskiej. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji - 28 marca 2023 r.  

Wypracowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 6 marca 2023 r. – na dyrektora OPS 

Do pkt 6 

1) i 2) 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński zwrócił się do Skarbnik Gminy Pani Edyty  Białek o przedstawienie 

projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2023–2040 oraz 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2023 roku. 

 Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek przedstawiła projekt uchwały. 

 Radny Pan Andrzej Tobolski zapytał, jakie są dotychczas poniesione koszty na budowę Zakładu 

Przyrodoleczniczego. 

 Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, by radny złożył wniosek na piśmie.  

 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poinformował jak głosowały poszczególne komisje.  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały w sprawie 

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2023-2040. 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono i w głosowaniu jawnym głosami 11 za, 3 wstrzymujące się uchwała 

została podjęta. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2023 – 2040.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA(11) 

Wioletta Anuszkiewicz, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk, Zbigniew Makarewicz, Marian Mioduszewski, 

Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek, Monika Wałejko, Józef Wawrzyn,  

Marek Zajączkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Marian Chmielewski, Zbigniew Mieruński, Andrzej Tobolski 

NIEOBECNI (1) 

Teresa Dzienis 

Uchwała Nr LXVIII/500/2023 

/w załączeniu/ 
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Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2023 roku. 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poinformował jak głosowały poszczególne komisje.  

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono i w głosowaniu jawnym 12 za 2 wstrzymujące się uchwała została 

podjęta. 

 

Głosowano w sprawie: 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2023 roku 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Wioletta Anuszkiewicz, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk, Zbigniew Makarewicz, Zbigniew Mieruński, 

Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek, Monika Wałejko,  

Józef Wawrzyn, Marek Zajączkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Marian Chmielewski, Andrzej Tobolski 

NIEOBECNI (1) 

Teresa Dzienis 

Uchwała Nr LXVIII/501/2023 

/w załączeniu/ 

3)  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński zwrócił się do Kierownik Wydziału GPO Pani Beaty Kołakowskiej  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta i gminy Gołdap.  

 

Kierownik Wydziału GPO Pani Beata Kołakowska przedstawiła projekt uchwały. 

 

 Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poinformował jak głosowały komisje.  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie wniosek o uwzględnienie uwagi  

nr 1 z ponownego wyłożenia projektu zawartej w załączniku nr 6 projektu uchwały. 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono i w głosowaniu jawnym 14 za uwaga nr 1 z ponownego wyłożenia 

projektu zawartej w załączniku nr 6 projektu uchwały. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

uwzględnienia uwagi nr 1 z ponownego wyłożenia projektu zawartej w załączniku nr 6 projektu uchwały.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk, Zbigniew Makarewicz, 

Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek,  

Andrzej Tobolski, Monika Wałejko, Józef Wawrzyn, Marek Zajączkowski 

NIEOBECNI (1) 

Teresa Dzienis 

 
Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono i w głosowaniu jawnym 14 za uchwała została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Gołdap.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk, Zbigniew Makarewicz, 
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Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek,  

Andrzej Tobolski, Monika Wałejko, Józef Wawrzyn, Marek Zajączkowski 

NIEOBECNI (1) 

Teresa Dzienis 

Uchwała Nr LXVIII/502/2023 

/w załączeniu/ 

4) 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński zwrócił się do przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji Pan Zbigniew Makarewicz o przedstawienie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 6 

marca 2023 r. 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Zbigniew Makarewicz przedstawił projekt uchwały 

dotyczący skargi na dyrektora OPS w Gołdapi oraz stanowisko Komisji o uznaniu skargi za bezzasadną.  

 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poinformował jak głosowały komisje.  

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono i w głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 za, 1 wstrzymujący się 

uchwała została podjęta. 

 

Głosowano w sprawie: 

rozpatrzenia skargi z dnia 6 marca 2023 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk, Zbigniew Makarewicz, 

Zbigniew Mieruński, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek, Andrzej Tobolski,  

Monika Wałejko, Józef Wawrzyn, Marek Zajączkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Marian Mioduszewski 

NIEOBECNI (1) 

Teresa Dzienis 

 Uchwała Nr LXVIII/503/2023 

/w załączeniu/ 

Do pkt 7 

Zastępca Kierownika WA Pan Piotr Mietliński przedstawił Informację Burmistrza Gołdapi o podmiotach,  

na rzecz których wykonywane są przez nieletnich prace społeczne. 

/informacja w załączeniu/ 

Do pkt 8 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński złożył interpelację w sprawie zakłócania spokoju przez ptaki 

koczujące nad zalewem. 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Józef Wawrzyn powiedział, że były propozycje budowy specjalnej wyspy 

przy innych miejscach i jeziorze. Poparł złożoną interpelację. 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Zbigniew Mieruński powiedział, że gmina Gołdap pozyskała środki, wygrała 

konkurs na stworzenie sztucznych wysp. Były dwie proponowane lokalizacje - na jeziorze Bitkowskim oraz  

w okolicy Galwieć. Gmina Gołdap wycofała się z tego projektu pomimo poniesionych kosztów. Opinie 

ornitologów dotyczące powyższych lokalizacji były opiniami pozytywnymi. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że były sprzeciwem ze strony mieszkańców. Zostały 

pozyskane środki, natomiast było to udogodnienie dla niektórych mieszkańców i dlatego dane zadanie nie zostało 

zrealizowane do końca.  

Radna Pani Wioletta Anuszkiewicz zapytała, dlaczego gmina nie poszukała innego miejsca, jeżeli te dwie 

lokalizacje były niemożliwe i w rezultacie dotacja została zwrócona.  

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że miejsca były sprawdzane ale nie znaleziono 

odpowiedniego. 

 Do pkt 9 

 Radny Pan Andrzej Tobolski zapytał. czy Burmistrz przeprowadził spotkanie i rozmowy z monopolistą  

z panem Stanisławem Andrysiewiczem w celu obniżenia cen za ciepło. 

/brak wpływu na piśmie/ 
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Do pkt 10 

Sołtys Sołectwa Babki Jacek Kizik zapytał, czy gmina w tym roku szkolnym bądź kolejnym planuje 

likwidację bądź zmniejszenie ilości klas w szkole podstawowej w Pogorzeli. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że ewentualnie szkołę może zlikwidować rada miejska  

a o ilości klas decyduje dyrektor szkoły. 

Sołtys Sołectwa Babki Pan Jacek Kizik zapytał, jakie środki finansowe gmina Gołdap planuje przeznaczyć  

w obecnym roku na Dni Gołdapi bądź Dożynki Gminne. 

Przewodniczący Rady Pan Wojciech Hołdyński zapytał, czy poruszane sprawy dotyczą sołectwa. 

Sołtys Sołectwa Babki Pan Jacek Kizik zapytał, czy gmina Gołdap zleciła w tym roku ekspertyzę odnośnie 

wpływu warunków atmosferycznych na stan techniczny budynku Zakładu Przyrodoleczniczego.  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński powiedział, że sołectwo jest jednostką pomocniczą gminy i zwrócił 

się o zadawanie pytań odnośnie sołectwa. Dodał, że w każdym czasie sołtys może złożyć zapytania na piśmie do 

Burmistrza i otrzyma odpowiedź w formie pisemnej w ciągu 21 dni. 

Sołtys Sołectwa Babki Pan Jacek Kizik zapytał, ile gmina Gołdap wydała w bieżącym roku na samochody 

służbowe - koszty utrzymania, wyjazdów, eksploatacji. 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński zwrócił się o zadawanie pytań w zakresie sołectwa. 

Do pkt 11 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że budowę zakładu przyrodoleczniczego wstrzymał 

kierownik budowy wyznaczony przez wykonawcę, czyli przez Państwa Słowikowskich. Urząd Marszałkowski 

uznał za niecelowe wstrzymanie robót tylko z przyczyn rozbieżności w dokumentacji. Prawo budowlane  

nie przewiduje wprost wstrzymania budowy w przypadku zbieżności projektowej, a na podstawie tego ta budowa 

była wstrzymana. Była sporządzona dokumentacja umożliwiająca kontynuowanie prac. Potencjalna wycena 

potencjalnych przyszłych wykonawców w zakresie poprawy nieprawidłowości tej inwestycji wskazana była  

w zakresie 9 000 000,00 - 10 000 000,00 zł.  Były zarzuty od wykonawców o sporządzenie złej dokumentacji, 

że na podstawie złej dokumentacji był ten cały proces przeprowadzany po półtora roku od przystąpienia  

do budowy. Urząd Marszałkowski uznał, że opis przedmiotu zamówienia dołączonej dokumentacji był 

wystarczający do prawidłowego przygotowania oferty w kontekście informacji czy też opinii CBA. Protokołem 

odbiorczym część środków wykonawcy została zapłacona a część nie, gdyż urząd się z tym nie zgadzał. Pod tym 

protokołem odbiorczym podpisanym przez inspektorów, kierownika, wykonawcę były wahania o kwotę 

wypłacenia w granicach  1 000 000,00 zł. Biegły sądowy w danym procesie na polecenie sądu stwierdził 

rozbieżności we wnioskowanym protokole odbiorczym  dotyczące 70- 95% kosztów, które gmina powinna 

zwrócić. Pełnomocnik działający w imieniu powodów po zapoznaniu się z opinią mającą na celu zabezpieczenie 

dowodów wskazuje, że co do zasady powodowie zgadzają się z wnioskami płynącymi z opinii z opinii biegłego. 

Było ogłoszonych 6 przetargów i nie ma wyłonionego wykonawcy. Nie jest w stanie określić czy budowa 

zostanie dokończona. Jak nie będzie zrealizowana bardzo możliwe, że zaistnieje konieczność musieli zwrotu 

środków. Rozpoczęcie realizacji  nie jest jednoznaczne ze zrealizowaniem inwestycji.  

Radna Pani Wioletta Anuszkiewicz zapytała, czy jeżeli inwestycja nie będzie realizowana  to jakie będzie 

przeznaczenie budynku oraz trenu wokół oraz jakie środki trzeba będzie zwrócić do Urzędu Marszałkowskiego. 

W raporcie CBA jest informacja, że trzeba wystąpić o zmiany dokumentacyjne i otrzymać akceptację z Urzędu 

Marszałkowskiego ale te zmiany nie zostały zgłoszone. Zapytała, jaki to miało wpływ na inwestycję. Zaistniała 

sytuacja, że nie zostały dostarczone do Urzędu Marszałkowskiego strony w dziennika budowy, jak również 

zostały zakwestionowane środki i zostało wystosowane wezwanie przez Urząd Marszałkowski do Gminy Gołdap 

o zwrot środków w kwocie 187 553,22 zł. dodała, że jeżeli by nie było uchybień, realizowanie zgodnie  

z procedurą budowy zakładu nie byłoby danej sytuacji. 

Radny Pan Andrzej Tobolski zapytał, jakie były koszty całkowite do końca 2022 roku poniesione przez gminę 

Gołdap na realizację inwestycji budowa zakładu Przyrodoleczniczego wraz z promenadą zdrojową, czy 

procedury zostały zakończone oraz czy będzie kontynuacja. 
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Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że nie wie czy będzie kontynuowana budowa, czy budowa 

będzie skończona czy też nie. Wykonawcy z którymi prowadził rozmowy nie chcą się podejmować tego zadania 

ze względu na działania Radnego Andrzeja Tobolskiego. Boją się, że każdy donos radnego może wstrzymać 

budowę i nie zrealizują budowy w wyznaczonym czasie i będą pociągnięci do odpowiedzialności. W takim 

położeniu, w takiej sytuacji jest wiele samorządów. Marszałkowie wnioskują do Komisji Europejskiej  

o przedłużenie terminów realizacji zadań.  

Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, że zostało wydane wiele środków na ekspertyzy, prawników, 

ochronę, monitoring, dla Pana Marcinkowskiego Piotra 160 000,00 zł na nowy projekt. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że środki zostały wydane między innymi na to,  

by w sądzie udowodnić, że te nieprawidłowości źle wykonanych prac nie leża po stronie gminy.  

Wiceprzewodniczący Rady Pan Zbigniew Mieruński powiedział, że pierwsze wymienione kwoty zgodnie z 

dokumentami na dzień 8 marca opiewają na kwotę 556 303,00 zł.  Kontrole przeprowadzone  przez CBA, NIK i  

Urząd Marszałkowski wskazują, że w trakcie przeprowadzonych czynności kontrolnych stwierdzono 

nieprawidłowości związane z rozbudową Promenady Zdrojowej związane z realizacją inwestycji budowa 

Zakładu Przyrodoleczniczego wskazując jako osobę odpowiedzialną Tomasza Rafała Luto pełniącego funkcję 

Burmistrza Gołdapi.  

Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, że w protokole ostatecznym Urzędu Marszałkowskiego Wydział 

Kontroli Departamentu Kontroli wskazał, że działania beneficjenta czyli Gminy Gołdap polegały na naruszeniu 

przepisów ustawy o prawo budowlane.  

Radna Pani Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że radni wnioskują na podstawie opinii z  kontroli 

przeprowadzonych przez CBA, NIK oraz Urząd Marszałkowski i to oni wystawili te opinie i my z tego 

wnioskujemy. Zwróciła się do Skarbnik Gminy, czy zostało opłacone wezwanie przesłane w Urzędu 

Marszałkowskiego. Zwróciła się o wskazanie rozdziału, paragrafu i wskazania uchwały budżetowej w której 

zostało to zabezpieczone. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że raport CBA jest opinią. Projekt na podstawie jest  

realizowana inwestycja i wydana decyzja nie została zakwestionowana. W projekcie budowlanym są zmiany 

nieistotne i one zostały zatwierdzone. 

Przewodniczący Rady pan Wojciech Hołdyński powiedział, że niektóre kwestie najlepiej by były 

zobrazowane i przedstawione przez osobę zewnętrzną zajmującą się danym zakresem. 

Radna Pani Wioletta Anuszkiewicz zapytała,  czy jest możliwość dalszej budowy Zakładu 

Przyrodoleczniczego. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że wyłonienie teoretycznie wykonawcy, który w tym 

terminie wykonał by inwestycję jest możliwe ale wszelkie wahania o tydzień, dwa spowodują, że nie będzie 

możliwe zrealizowanie inwestycji w terminie i trzeba będzie wydatkować większe środki. Środków przyznane  

z Urzędu Marszałkowski nie zostały zabrane i czekają. Jest możliwość korzystania z tych środków tylko jest 

wyznaczony termin. Przeznaczone środki na zabezpieczenie tego obiektu były celem ochrony przed degradacją 

i ewentualnymi zniszczeniami. Dach nie był skończony i zaistniała konieczność zabezpieczenia. 

Radna Pani Wioletta Anuszkiewicz  powiedziała, że o partnerstwo publiczno- prywatne ma trwałość projektu, 

więc dopiero po 5 latach są jakieś możliwości negocjacji lub zmiany podpisanej umowy na dofinansowanie. 

Zapytała, czy w związku z obecną inflacją gminę stać na dokończenie inwestycji oraz jakie są plany w ciągu 

najbliższego miesiąca w związku z Zakładem Przyrodoleczniczym. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że podjęta została świadoma decyzja również większości 

rady w sprawie budowy Zakładu Przyrodoleczniczego. Szereg przygotowywanych koncepcji wskazywał, iż w 

pierwszych latach do większości z nich trzeba by było dorzucać środki . Gmina „dokłada” do tężni, basenu  jak 

i do szkół. Rolą samorządu jest dokładanie środków do rzeczy, których oczekują mieszkańcy. Od lat celem jest 

rozwój gminy  w kierunku uzdrowiskowym i nie powinno się kwestionować środków na te cele przeznaczonych. 

Radna Pani Wioletta Anuszkiewicz  odpowiedziała, że raczej nikt nie kwestionuje  środków przeznaczonych 

na uzdrowisko, gdyż to jest  kierunek miasta. Zapytała, o działania które będą podejmowane w kwietniu  

w sprawie Zakładu Przyrodoleczniczego.  
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Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że trwają rozmowy z potencjalnymi wykonawcami.  

To jest ostatni moment na rozpoczęcie bądź ewentualnie nie rozpoczynanie prac.  

Wiceprzewodniczący Rady Pan Józef Wawrzyn poparł wniosek w sprawie powołania osoby zewnętrznej, 

która ma potencjał wiedzy, doświadczenia oraz wyjaśniłaby cały proces budowlany. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że opinia Urzędu Marszałkowskiego mówi wprost,  

że zejście z budowy i jej wstrzymanie było nieuzasadnione. Nie miało podstaw prawnych, jeśli chodzi o prawo 

budowlane. 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Zbigniew Mieruński powiedział, że w raporcie CBA wypowiedziało się 

trzech biegłych sądowych a w raporcie udostępnionym z urzędu był  biegły sądowy powołany przez urząd. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że biegły był powołany przez Sąd Gospodarczy w Olsztynie. 

Wiceprzewodniczący Rady pan Zbigniew Mieruński zwrócił się o udostępnienie danej opinii.   

Radny Pan Zbigniew Makarewicz powiedział, że został wprowadzany w błąd w sprawie budowy całego 

Zakładu Przyrodoleczniczego. Wszystko wyglądało w porządku, takie też były zapewnienia a na dzisiejszej sesji  

dowiedział się, że cały proces można powiedzieć, że od samego początku coś było źle.  

Radny Pan Marian Chmielewski powiedział, że  gdzie inspektor pierwszy. Były 2 projekty o których 

wykonawca mógł nie wiedzieć. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto zapytał, czy inspektor nie powinien zapoznać się z  dokumentacją.  

 

Do pkt 12 

Radny Pan Zbigniew Makarewicz  zwrócił się o udzielenie odpowiedzi na wnioski z poprzedniej sesji.  

Wiceprzewodniczący Rady Pan Zbigniew Mieruński powiedział, że kiedyś na komisji wspólnej 

zaproponował Burmistrzowi, że jeśli znajdzie jakikolwiek dokument lub jakąkolwiek wypowiedź na temat, 

sprzeciwu  remontu DW 651  to wpłaci na dowolną organizację wskazaną przez Pana Burmistrza 5000,00 zł. 

Podtrzymał tą deklarację, a jednocześnie rzucił Burmistrzowi wyzwanie, że jeśli nie znajdzie do następnej sesji 

takich dokumentów to Burmistrz zapłaci 5000 zł na Zbrojne Siły Ukrainy. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że mówił  o działaniach radnego, które mieszkańcom 

Gołdapi oraz Gminy Dubeninki były znane.  

Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, że składa wniosek dotyczący prośby do Komisji Rewizyjnej, by 

bardzo wnikliwie przeanalizowała wszystkie dokumenty dotyczące wydatków i kosztów poniesionych faktycznie 

-  kwalifikowalnych i nie kwalifikowalnych na budowę Zakładu Przyrodoleczniczego od 27 kwietnia 2017 roku, 

czyli podpisanie umowy z firmą Vitaro. 

Przewodniczący Rady Pan Wojciech Hołdyński odpowiedział, że by wniosek był poddany pod głosowanie 

musi być podpisany przez  5 radnych. 

Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, że składa wniosek do Komisji Rewizyjnej, żeby sprawdziła wydatki 

na schronisko w trybie pilnym. Zapytał, czy Burmistrz zrezygnuje ze stanowiska jeżeli zbierze 1000 głosów  

w ciągu dwóch tygodni. 

Przewodniczący Rady Pan Wojciech Hołdyński  złożył życzenia z okazji nadchodzących świąt 

Wielkanocnych. 

Do pkt 13 

Po wyczerpaniu porządku Przewodniczący Rady Pan Wojciech Hołdyński dokonał zamknięcia LXVIII sesji 

Rady Miejskiej w Gołdapi.  

 

 

 

                                  Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

 Wojciech Hołdyński  

 

 

 

Protokołowała: Katarzyna Krusznis 


